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Sammanträdesdatum 2021-05-31 

 

Sammanträdestid Kl. 13.00-16.45 

 

Sammanträdesplats Sollefteåsalen, Kommunhuset 

 

Beslutande Enligt närvaro-/tjänstgöringslista 

 

Övriga deltagande Niklas Nordén, Tf. Kommundirektör §§ 43-60 

 Anna Forsberg, Sekreterare §§ 43-60 

  

 

Plats och tid för 

justering Kommunhuset, Onsdag 2 juni kl 15.00. 

 

 

Underskrifter Sekreterare .....................................................................   

  Anna Forsberg §§ 43-60 

  

 Ordförande …………………………………………… 

  Gunilla Fluur (VI) §§ 43-60  

  

 Justerare ....................................................................  

  Maria Wennberg (C) §§ 43-60 

 

 Justerare ....................................................................  

  Kerstin Franzén (M) §§ 43-60 

 

 

BEVIS OM JUSTERING 

Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, www.solleftea.se  

Myndighet Kommunfullmäktige  

Sammanträdesdatum 2021-05-31 

Datum när anslaget  sätts upp 2021-06-02 tas ner 2021-06- 

 Förvaringsplats för 
protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
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Förteckning över närvaro, tjänstgöring, reservationer m.m. 
PARTI Nä

r 

Tjg

. 

  Jäv  §  Reservation § ANTECKNING 

Namn Va
ro 

ers. Justerare 

   48 52 53 54 57 58 59       52 54 56     Tjänstgör 

  
Andersson Johan, led X    J  J   J              Tjg ej § 53,54,59 

Wennberg Maria, led X  
     

        
   

  
 

 
Justerare 

Höglund Paul, led X  
J J     

        
   

  
 

 
Tjg ej § 48,52 

Ölund Joel, led X  
     

        
   

  
 

 
 

Ångman Anton, led X  
     

        
   

  
 

 
Tjänstgör §§ 43-55 

Jonsson Andreas, led X  
     

        
   

  
 

 
 

Jonsson Ingemar, led X  
    J 

        
   

  
 

 
 

Höglund Daniel, led X  
     

        
 R  

  
 

 
 

Tirri Monica, led X                       

Eriksson Kristina, ers -  
     

        
   

  
 

 
 

Vestin Mats Ola, ers -  
     

        
    

 
 

 
 

Bozan Adam, ers -  
     

        
    

 
 

 
 

Wennberg Hugo S, ers -  
     

        
    

 
 

 
 

Stattin Tomas, ers 

 

 

X X 

     

        

    

 

 

 

Tj gör §§ 48, 52-54, 

56-60  
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PARTI Nä

r 

Tjg

. 

  Jäv  § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va
ro 

ers. Justerare 

   48 52 53 54 57 58 59       52 54 56     Tjänstgör 

VÄSTRAINITIATIVET 

Åslund Jörgen, led X       
        

 R   
 

 
 

 

Fluur Gunilla, led 
X       

        
 R   

 
 

 
Ordförande 

Häggkvist Birgitta, led 
X       

        
 R   

 
 

 
 

- 
       

        
    

 
 

 
 

Bergman Ulrika, led 
X       

        
 R   

 
 

 
 

Källgren Linus, led X       
        

R R   
 

 
 

Tjg §§ 43-55 

Carlbom Duvemo 

Matz, led -       

        

    

 

 

 

 

Johansson Roger, led X       
        

 R   
 

 
 

Tjg §§ 43-59 

Sjöström Elisabeth, 

led 
X       

J        
 R   

 
 

 
Tjg ej § 58 

Eriksson Maria, ers -       
        

    
 

 
 

 

Bergman Anders, ers 
X X      

        
 R   

 
 

 
 

Engström Annica, ers 
-       

        
    

 
 

 
 

Grundström Peter. Ers 
X       

        
    

 
 

 
Tjg §§ 56-60 

Lotta Karlsson, ers 

 

 

 

-                       
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PARTI Nä

r- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va

ro 

ers. Justerare 

   48 52 53 54 57 58 59       52 54 56     Tjänstgör 

VÄNSTERPARTIET 
Breitholtz Ulf, led X                       

Sjöström Kjell-Åke, led 
X       

        
      

 
 

Hansson Marie, led 
X       

        
      

 
Tjg §§ 43-53 

Sahlén Lars, led 
X       

J         
      

 
Tjg ej § 58 

Spjut Markus, led 
-       

        
    

 
 

 
 

Fängström Inger, led 
X       

        
    

 
 

 
 

Andersson Jörgen, 

ers 
X X      

        
    

 
 

 
 

Sebastian Nygren, 

ers ers 
X X      

        
    

 
 

 
Tjg §§ 54-60 

Britt-Marie Persson, X       
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PARTI Nä

r- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va

ro 

ers. Justerare 

   48 52 53 54 57 58 59       52 54 56     Tjänstgör 

SOCIALDEMOKRATERNA         

Sjödén Åsa, led X       
 J        

  R  
 

  Tjg ej § 59 

Åberg John, led -       
        

    
 

   

Edholm Lillemor, led X       
        

  R  
 

   

Sjölund Mikael, led -       
        

    
 

   

Nilsson Åsa, led X       
        

  R  
 

   

Lidén Gunder, led X       
        

  R  
 

   

Lindahl Susanne, led X       
        

  R  
 

   

Noppa Curt, led X       
        

  R  
 

   

Eriksson Nils 

Michael, led -       

        

    

 

   

Molin Nils Gunnar, 

led X       

        

  R  

 

   

Nordin Morgan, led X       
        

  R  
 

  Tjg ej §§ 58-60 

Fors Eva, led X       
        

  R  
 

   

Johansson S-G, led -       
        

    
 

   

Svensson Tommy,led X       
        

  R  
 

   

Forsberg Birgitta, led -       
        

    
 

   

Önblad Lennart, led X       
        

  R  
 

   

Ragnarsson Peder,ers -       
        

    
 

   

Näslund Stina, ers -       
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PARTI Nä

r- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va

ro 

ers. Justerare 

   48 52 53 54 57 58 59       52 54 56      

Forts Socialdemokraterna 

Larsson My, ers -       
        

    
 

   

Modén Kenneth, ers X X      
        

  R      

Eriksson Yvonne, ers -       
        

        

Lundberg Jan, ers 

 X X      

        

  R      

Girhagen Per-Olof, 

ers, ers -       

        

        

Laamanen, Ilkka, ers -                       
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PARTI Nä

r- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Va

ro 

ers. Justerare 

   48 52 53 54 57 58 59       52 54 56     Tjänstgör 

SVERIGEDEMOKRATERNA  

Månsson Zarah, led 
-       

        
    

 
 

 
 

Clancy Raymond, ers 
X X      

        
R R   

 
 

 
 

Nilsson Tommy, ers 
X       

        
    

 
 

 
 

MODERATA SAMLINGSPARTIET 

Asplund Lena, led 
X       

        
R      

 
 

Franzén Kerstin, led 
X       

        
R      

 
Justerare 

Gradin Sven Olov, 

ers X       

        

    

 

 

 

 

Fäldt Daniel, ers 
-       

        
    

 
 

 
 

PARTILÖSA 

Ragnarsson Sven 

Erik, led X       

        

    

 

 

 

 

Westerlund Roger, 

led 
X       

        

 R   

 

 

 

 

Mattias Ahlenhed, 

led 

X                R       
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Val av justerare 

 Maria Wennberg (C) och Kerstin Franzén (M) väljs till justerare.  

 

Mötesdeltagare 

På grund av Pandemin, Covid-19, genomförs Kommunfullmäktige digitalt. 

Överenskommelse mellan partierna. 

 

Övrigt 

Mötet ajourneras tillfälligt efter uppropet då ljudet på webbsändningen inte fungerade. 

Återupptas efter ca 10 min. 

 

Kortare ajournering/Paus sker mellan § 53 och 54.
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§ 55   Dnr KS 174/2021 ................................................................................................... 42 
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§ 56 Dnr KS 95/2021 ..................................................................................................... 45 

Svar på motion – Genomför opinionsundersökning angående det framtida ägandet av 

Sollefteå camping innan slutgiltigt beslut .......................................................................... 45 
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Eftergift av årlig tillsynsavgift gällande stadigvarande serveringstillstånd för året 2021 . 47 
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§ 43   

 

Fastställande av dagordningen 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa dagordningen. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har fått kallelse med dagordning utskickad.  

 

Förslag till beslut på mötet 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) informerar om att revisionens informationspunkt utgår då 

ingen information från dem finns att delge. 
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§ 44 Dnr KS 5/2021 

 

Informationer 
 

Ordföranden tackar för informationerna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande informationer delges kommunfullmäktige. 

 

Information 

 

Kommunalrådet, Johan Andersson (C) 

Informerar om; 

• Rankingen som görs årligen av Svenskt näringsliv gällande Årets företagsklimat. 

Sollefteå har återigen klättrat och förbättrat resultatet. 

• Sveriges kommuner och regioners Insikts mätning gav 13 av Sveriges samtliga 

kommuner. Tjänstemännens bemötande, effektivitet, kompetens och tillgänglighet 

gavs högt betyg. 

• Veterandagen genomfördes i lördags med en ceremoni vid minnesstenen.  

• Landsbygdsrådet genomförde ett digitalt inflyttningsmöte den 19 maj. Fokus på 

just inflyttning. 

• Upprustning av Nipleden pågår, kommunens arbetsmarknadsenhet har genomfört 

del av arbetet. 

• Resultatet av förstudie Hallstaområdet presenteras inom kort. 

 

Tf. Kommundirektör, Niklas Nordén 

Informerar om; 

• Covid-läget – Minskad smittspridning i Västernorrlandslän. Det är dock för tidigt 

att slappna av. Klustersmitta kan driva på smittspridningen.  

De regionala rekommendationerna upphör 31 maj. 

Gradvis återöppning av verksamheter sker från den 1 juni. Öppningarna sker med 

anpassningar för att minska risken för smitta. 

• Snabbladdare för elbilar kommer att byggas i Junsele och Graninge. Det arbetas 

även vidare med att lösa snabbladdare i Ramsele. 

• Politisk överenskommelse om God och Nära vård med Region Västernorrland och 

Kommunförbundet har skrivits under. 

• Enkät om utveckling av medborgarkontoren finns ute digitalt samt fysiskt på 

medborgarkontoren.  
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§ 45 Dnr KS 153/2021  

 

Motion – Skapa förutsättningar för utveckling av näringslivet.   

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 
att lämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning.  

 

Ärendebeskrivning 

Curt Noppa (S) och Jan Lundberg (S) har lämnat in en motion gällande ”Skapa 

förutsättningar för utveckling av näringslivet” 

 

”Sollefteå kommun har under den senaste 5-årsperioden tappat cirka 1000 

kommuninnevånare. Vi får förmoda att det stora flertalet har flytta med anledning av att 

det råder brist på ett varierat utbud av arbetstillfällen i kommunen. För att vända den 

negativa flyttrenden måste nya arbetstillfällen skapas som intresserar till inflyttning till 

kommunen. Synen på skapande av nya arbetstillfällen måste helt förändras. 

Kommunledningen har under ett flertal år beskrivit att lösningen för att skapa fler 

arbetstillfällen är att befintliga företagare skull kunna anställa ytterligare medarbetare. 

Vi tror att det är dags att lämna den strategin då det för den enskilde företagaren saknas 

ekonomiska förutsättningar till detta. Vi behöver skapa ett nytänkande där andemeningen 

för att utveckla näringslivet är rekrytering av externa företag eller verksamheter. 

Erfarenheter från andra kommuner i länet visar att engagemang skapar förutsättningar. 

 

Sundsvalls politiska styre har som ambition att skapa 5000 nya arbetstillfällen till år 

2030. Sundsvall är cirka 6 gånger så stort som Sollefteå vilket skulle innebära att i 

jämförelse skulle vår målsättning kunna vara cirka 800 nya arbetstillfällen till vår 

kommun. 

Örnsköldsviks kommuns Näringslivenhet har 10 anställda och har enligt sin hemsida 

stora ambitioner att utveckla näringslivet.. Övik är cirka 3 gånger så stort vilket innebär 

utifrån ett jämförelsetal att Sollefteå kommun i varje fall borde ha 3,5-4 anställda vid 

Näringslivenheten. 

 

Härnösands kommun har enligt sin hemsida en klar och tydlig struktur beträffande 

Näringslivenhetens respektive Utvecklingsenhetens uppdrag och ger en mycket positiv 

bild av de ambitioner kommunen har. 

 

Samtliga ovanstående kommuner uppfattas som ”självspelande pianon” där 

attraktionskraften att flytta in redan finns. Trots detta så väljer dessa kommer att fortsätta 

utvecklas. 
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Sollefteå kommun kan inte uppfattas ha samma ambition. Det känns som att den 

kommunala ledningen under ett stort antal år istället för att kämpa för utveckling enbart 

konstaterar att ” det är som det är”. Återetablering av militär verksamhet är naturligtvis 

en stor triumf och där ska alla som varit inblandade hedras. För vår överlevnad måste 

dock fler arbetstillfällen skapas och vi vill att utveckling av dessa ambitioner ska ske över 

partigränserna. Se för övrigt vår tidigare motion angående utvecklingsarbete i 

glesbygden. Regeringen har också vid ett flertal tillfällen uttalat att landsbygden ska 

utvecklas. Dessa åsikter har även delats av vissa oppositionspartier. Vi måste satsa för att 

lyckas. Finansiering av framtida resursförstärkningar av näringslivsverksamheten bör 

kunna ske genom att kommunen anpassar sin organisation för ett effektivare 

utvecklingsarbete. Dessutom bör möjligheter till ansökan om projektmedel inventeras för 

att skapa ett inledande skede av resursförstärkning. 

 

Med anledning av vad som anförts ovan föreslår vi; 

 

Att kommunledningen tar krafttag för att en utveckling av näringslivet kommer igång, 

samt 

Att detta kan ske genom att en parlamentarisk utredning snarast tillsätts för att skapa 

dessa förutsättningar. 

 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Motion Curt Noppa (S) och Jan Lundberg (S), KS 153/2021-1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Kommundirektören  
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§ 46 Dnr KS 106/2021  

 
Utse säkerhetsskyddschef och ersättare för Höga kusten Airport  

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. föreslå Höga Kusten Airports styrelse att de fattar ett beslut som innebär att 

Kramfors kommuns säkerhetsskyddschef tillika blir säkerhetsskyddschef för 

flygplatsen och att Sollefteå Kommuns säkerhetsskyddschef blir ersättare.   

2. Fastställa beslutet som ett ägardirektiv för flygplatsen. 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning av ärendet 

Det yttersta ansvaret för säkerhetsskyddet i Sollefteå kommun vilar på kommunchefen på 

delegation från kommunstyrelsen. Kommunchefen utser säkerhetsskyddschef och 

ersättare till denne. 

 

De kommunala bolagen ska samarbeta med säkerhetsskyddschefen för att utforma 

säkerhetsskydd och samråda om registerkontroll och placering av tjänster i säkerhetsklass. 

I praktiken omfattar säkerhetsskyddschefens roll även de kommunala bolagen. Beslut 

fattas i respektive bolagsstyrelse vid behov i samråd med kommunens 

säkerhetsskyddschef. 

 

I samråd med Kramfors kommun har behov identifierats behov att formellt utse 

Säkerhetsskyddschef och ersättare för Höga kusten Airport och förslaget ovan är 

framtaget gemensamt mellan kommunernas säkerhetsskyddschefer och föreslås för båda 

delägarkommunernas fullmäktige. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Nils-Olov Nilsson, KS 106/2021-1 

Säkerhetsskyddslagen (2018:585) 

Säkerhetsskyddsförordningen (2018:658) 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

1. Förvaltningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar lika som Kramfors 

fullmäktige och föreslår Höga Kusten Airports styrelse att de fattar ett beslut som 

innebär att Kramfors kommuns säkerhetsskyddschef tillika blir 

säkerhetsskyddschef för flygplatsen och att Sollefteå Kommuns 

säkerhetsskyddschef blir ersättare.   

2. Fastställa beslutet som ett ägardirektiv för flygplatsen. 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

1. föreslå Höga Kusten Airports styrelse att de fattar ett beslut som innebär att 

Kramfors kommuns säkerhetsskyddschef tillika blir säkerhetsskyddschef för 

flygplatsen och att Sollefteå Kommuns säkerhetsskyddschef blir ersättare.   

2. Fastställa beslutet som ett ägardirektiv för flygplatsen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Kramfors kommun 

Höga Kusten Airport 
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§ 47  Dnr KS 122/2021  

 

Sollefteå kommuns Service-och varuförsörjningsplan  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att anta Service- och varuförsörjningsplan från och med 1 juni, 2021. 

 

Att planen ska ses över årligen och rapporteras till Kommunfullmäktige. 

 

Ärendebeskrivning 

I september 2015 fördes det nationella investeringsbidraget, Stöd till kommersiell service, 

över till Landsbygdsprogrammet. Ansökningar bedöms och poängsätts utifrån nationella 

och regionala kriterier. Ett avgörande nationellt kriterium är att kommunen har en plan för 

invånarnas tillgång till service: ”Den kommun som sökande verkar i ska ha aktuell 

serviceplan eller översiktsplan som omfattar även serviceplanering. Stöd får lämnas 

endast om kommunen har planerat varuförsörjningen på ett sådant sätt att behovet av stöd 

kan bedömas” (6§ Förordning stöd till kommersiell service). 

 

Tillgång till livsmedelshandel, bredband, drivmedel, hälso- och sjukvård är faktorer av 

vikt för att vardagslivet ska fungera för människor. Permanent- och fritidsboende i 

attraktiva boendemiljöer kan ge underlag för lokal service som butiker, skolor och 

kollektivtrafik. Etablering av olika verksamheter skapar arbetstillfällen och bidrar till en 

levande landsbygd. 

 

Arbetet med Sollefteå kommuns serviceplan utgår från Region Västernorrlands regionala 

serviceprogram 2014-2020. En ny regional serviceplan kommer att tas fram under 2021. 

I Region Västernorrlands serviceprogram prioriteras tillgången till kommersiell service i 

serviceglesa områden som ska vara utgångspunkten för de insatser som genomförs i 

programmet. Till detta hör bland annat arbetet med att stärka aktörer som tillhandahåller 

dagligvaror, drivmedel och mötesplatser på orter med strategisk betydelse för länet. Av 

särskild vikt är också att bevara och främja den infrastruktur som utgör 

grundförutsättningen för service till boende och företag. 

 

I Sollefteå kommuns service- och varuförsörjningsplan har vi valt att använda samma 

avgränsningar gällande serviceutbud. 

Samråd 

 

Service- och varuförsörjningsplanen har tagits fram i samarbete med berörda 

verksamheter såsom för-och grundskola, medborgarservice, näringslivsenheten, miljö- 

och byggenheten, tekniska enheten och ledningsstöd. 
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Externa kontakter har tagits med Region Västernorrland, gällande Stöd till kommersiell 

service i glesbygd och hälsocentralerna, samt matbutiker och drivmedelsförsäljare. 

 

Service- och varuförsörjningsplanen har fortlöpande delgivits näringslivsenheten och 

kommunledningen. 

 

Förvaltningens bedömning 

Sollefteå kommun har sedan tidigare ingen Service- och varuförsörjningsplan vilket 

numera är ett nationellt och regionalt krav på kommuner. 

Kartläggningen av offentlig och kommersiell service utanför Sollefteå centralort är 

dessutom ett viktigt och, kan även vara, ett avgörande underlag för var nya medborgare 

väljer att bosätta sig, leva och verka i vår kommun. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Kerstin Brandelius, KS 122/2021-1 

Service- och varuförsörjningsplan Sollefteå kommun, KS 122/2021-6 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anta Service- och 

varuförsörjningsplan från och med 1 juni, 2021. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

Att Komplettering av planen ska göras enligt diskussion på mötet. Befolkningsstatistik 

och kommunens bidrag till olika handlare skrivs in inför Kommunfullmäktige. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

Att anta Service- och varuförsörjningsplan från och med 1 juni, 2021. 

Att planen ska ses över årligen. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) föreslår att planen ska gälla för 2021-2022 och att den ska 

återrapporteras till Kommunfullmäktige. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (V) frågar om Kommunfullmäktige beslutar att anta planen att 

gälla från 1 juni 2021 och framåt samt att den ska återrapporteras till Kommunfullmäktige 

enligt Ulf Breitholtz (V) förslag. Finner så. 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare samt webben  
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§ 48 Dnr KS 116/2021 

 

Ansvarsfrihet 2020 - Kommunalförbundet 
Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrland 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020  

 

Jäv 

Curt Noppa (S) och Paul Höglund (C) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Revisorerna bedömer att verksamheten inte har bedrivits på ett fullt ut ändamålsenligt sätt 

eftersom inget av förbundets mål har uppnåtts. Möjligheterna att nå målen har samtidigt i 

stor utsträckning påverkats av covid-19. Detsamma gäller förbundets ekonomi som dock 

sammantaget bedöms har bedrivits på ett i huvudsak ekonomiskt tillfredsställande sätt.  

 

Revisorerna bedömer att räkenskaperna inte är rättvisande med anledning av skuldförda 

bidrag på 12,6 mnkr som ej bedöms uppfylla kriterierna för periodisering i enlighet med 

lagen om kommunal bokföring och redovisning samt god redovisningssed. Revisorerna 

noterar i övrigt en osäkerhet gällande engångsersättningar till trafikföretag.  

 

Revisorerna bedömer att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig.  

 

Revisorerna bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen inte är förenligt 

med de finansiella mål och verksamhetsmål som direktionen har uppställt.  

 

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen 

samt de enskilda medlemmarna i densamma. 

 

Fråga om ansvarsfrihet prövas av varje medlemskommun i kommunalförbundet. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 116/2021-4 

Årsredovisning, revisionsberättelse m.m., KS 116/2021-1,-2,-3,-5 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020  
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Förbundets direktion och dess enskilda medlemmar beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Kollektivtrafikmyndigheten 

Medlemskommunerna  
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§ 49 Dnr KS 137/2021 

 

Uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete 2020 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att godkänna uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2020. 

 

Att åtgärder vidtas inom de utpekade förbättringsområdena samt att detta arbete 

återrapporteras löpande till Kommunstyrelsen. 

   

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Arbetsgivaren har en skyldighet att årligen följa upp det systematiska arbetsmiljöarbetet i 

enlighet med Arbetsmiljöverkets föreskrift AFS 2001:1/AFS 2003:4 och 

Arbetsmiljölagen. 

Resultatet av uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) 2020 visar att 

arbetet fungerar tillfredsställande vid de flesta av kommunens arbetsplatser. 

Arbetsmiljöfrågorna diskuteras vid arbetsplatsträffar. Man följer de riktlinjer och rutiner 

som finns, både kommunövergripande och verksamhetsspecifika.  

 

Följande förbättringsområden finns vid en del verksamheter: 

- Rutiner för hur ändringar i Arbetsmiljölagen och nya AFS-föreskrifter tas upp i 

verksamheten 

- Genomförande av skyddsronder/arbetsmiljöronder 

- Uppdatering av introduktionsplaner för nyanställda  

- Tillbudsrapportering 

 

Vid jämförelse med 2019 års utvärdering av SAM framkommer att de 

förbättringsområden som då upptäcktes kvarstår. Det rapporteras fler tillbud än 

föregående år men uppfattningen på arbetsplatserna är att det fortfarande finns ett 

mörkertal. Det är främst den fysiska skyddsronden som är ett förbättringsområde enligt 

arbetsplatserna, men flera kommenterar att den fått stå tillbaka på grund av 

coronapandemin. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Inger Lundberg, KS 137/2021-1 

Rapport Uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete i Sollefteå Kommun 2020. KS 

137/2021-2 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige godkänna 

uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2020. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Godkänna uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2020. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) föreslår Kommunfullmäktige att besluta om följande tillägg ”att 

åtgärder vidtas inom de utpekade förbättringsområdena samt att detta arbete 

återrapporteras löpande till kommunstyrelsen.” 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) frågar om Kommunfullmäktige beslutar enligt 

Kommunstyrelsens förslag till beslut med tillägg från Ulf Breitholtz (V). Finner så. 
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§ 50  Dnr KS 121/2021 

 

Antagande av VA-policy 

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

- Att förslaget till Sollefteå kommuns VA-policy antas. 
 

 

Komplettering från förvaltningen 

Vid utskottet för Samhällsutvecklings sammanträde 2021-04-19 föredrog verksamheten 

ett förslag till VA-policy som ska fastställas av Kommunfullmäktige. Efter det mötet har 

AFRY som är kommunens konsultstöd i arbete med hela VA-plans arbetet där bl.a. en 

VA-policy ingår föreslaget ett tillägg till en av punkterna. Det är ett tillägg som är ett 

förtydligande av vad som i grunden finns angivet i §24 Lag om allmänna vattentjänster.  

 

Ändringen motiveras med att praxis har visat att det är svårt för VA-huvudmannen att 

hävda skyldighet för fastighetsägare att betala för den allmänna vattentjänsten 

dricksvatten om behovet kan tillgodoses bättre på annat sätt, ex genom egen brunn. 

Verksamheten anser att det är lämpligt att denna justering förs in i föreslagen VA-policy.  

 

Denna ligger under kapitel ”2.2 VA-försörjning inom kommunalt verksamhetsområde” i 

den VA-policy som är föreslagen. 

 

 Tidigare skrivning i VA-policy: När ett nytt verksamhetsområde är beslutat eller ett 

befintligt utökas ska förbindelsepunkter för fastigheter inom verksamhetsområdet 

upprättas, fastighetsägare informeras och avgift för VA-anläggning ska tas ut enligt 

fastställd VA-taxa.  

 

Förslag till ny skrivning i VA-policy (ändring i rött): När ett nytt verksamhetsområde är 

beslutat eller ett befintligt utökas ska förbindelsepunkter för fastigheter inom 

verksamhetsområdet upprättas, fastighetsägare informeras och avgift för VA-anläggning 

tas ut enligt fastställd VA-taxa om inte behovet kan tillgodoses bättre på annat sätt än 

genom anslutning till den allmänna anläggningen 

 

Ärendebeskrivning 

I Vattenmyndigheten för Bottenhavets åtgärdsprogram för 2016-2021 framgår i kapitel 

2.4 de åtgärder som kommunerna är skyldiga att genomföra. Åtgärd 7 fastslår att 

kommunerna ska upprätta och utveckla VA-planer. Sollefteå kommun har sedan hösten 

2019 bedrivit ett omfattande arbete med att ta fram en heltäckande VA-plan. 
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Vidare har Sollefteå Kommun i Översiktsplanen fastslagit att en mängd planer och 

program ska tas fram under perioden 2018-2022 bl.a. nr 12 ”Plan för långsiktig 

vattenförsörjning i Sollefteå kommun. Planen omfattar enskilda och allmänna 

anläggningar för vatten och avlopp” 

 

VA-planering berör såväl den allmänna delen som kommunen driver samt enskild VA-

försörjning. Ungefär 75% av kommunens fastigheter har kommunal VA-försörjning och 

resterande 25% enskild. 

 

VA-policyn är en del i kommunens arbete med strategisk VA-planering för att säkerställa 

en långsiktigt hållbar VA-försörjning och utgör delsteg 2 i VA-planeringsprocessen. VA-

policyn fastställer övergripande, principiella ställningstaganden för planeringen av vatten 

och avlopp med syftet att vara ett styrande och vägledande dokument för VA-

försörjningen både inom och utanför kommunalt verksamhetsområde. 

 

Förvaltningens bedömning 

Kommunen har planeringsansvaret för hela kommunens VA-försörjning, det vill säga 

dricksvatten, spillvatten, dag- och dränvatten, både inom och utanför nuvarande verksam-

hetsområde.  

 

En strategisk och långsiktig VA-planering som omfattar hela kommunens VA-försörjning 

är kommunens viktigaste verktyg för att synliggöra problem och prioritera åtgärder för att 

kostnadseffektivt möta de utmaningar som man står inför. 

 

Det finns många fördelar med en VA-plan. Den utgör till exempel ett viktigt 

styrdokument för den kommunala planeringen och den ger bättre information, trygghet 

och tydlighet till kommunmedborgare och verksamhetsutövare.  

 

VA-planen ger en helhetsbild av vattenfrågorna i den kommunala organisationen. Miss-

tagen blir färre då kommunen arbetar strategiskt och metodiskt med VA-planeringen, 

vilket leder till ekonomiska fördelar.  

En bättre VA-planering leder dessutom till att det blir mer förutsägbart vilka kostnader 

som blir aktuella i framtiden.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningens förslag till VA-policy för Sollefteå kommun antas 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Ärendet i sig bedöms inte ha några direkta ekonomiska konsekvenser. De ekonomiska 

konsekvenserna handlar till stor del om hur den föreslagna VA-policyn förverkligas och 

vilka ställningstaganden som realiseras. Dessa uppstår över tid då arbetet tydligt pekar på 

att det kommer krävas avsevärda tillskott både ekonomiskt och personellt. Till detta finns 

egentligen inga alternativ, det är orimligt att tro att denna helt nödvändiga infrastruktur 
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ska genomgå ytterligare försämringar samt att användarna skulle acceptera detta. 

Huvudprincipen för allt arbete med VA-försörjningen bör vara att de ska bäras av taxor 

och avgifter för det område som berörs. 

 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Åke Gullersbo – KS 121/2021-1, 5 

Förslag till VA-policy – KS 121/2021- 6 

 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att: 

 

- Förslaget till Sollefteå kommuns VA-policy antas. 
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§ 51 Dnr KS 217/2020 

 
Exploatering del av Sollefteå Prästbord 1:66 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

-   att 600 tkr ombudgeteras från Stadsnäts investeringsbudget 2021 till Tekniska 

enhetens investeringsbudget 2021 för att användas till exploatering av den nya 

detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

-  att resterande summa, 1 070 000 kr, ska inarbetas i budget för 2022-2024 

 

- att uppdra till förvaltningen att påbörja nödvändiga åtgärder för att exploatera den 

nya detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

- att uppdra till förvaltningen att ingå avtal och andra överenskommelser som 

krävs för att försälja mark inom detaljplanen enligt planhandlingarna. 
 

Ärendebeskrivning 

En ny detaljplan har antagits för det aktuella området. Planen medger upprättande av sju 

stycken nya tomter avsedda för villabebyggelse. För att kommunen ska kunna genomföra 

en försäljning av dessa tomter krävs att kommunen genomför att antal åtgärder i form av 

fastighetsrättsliga åtgärder samt utbyggnad av bland annat VA-ledningar och vägnät. 

 

För detta har förvaltningen upprättat en exploateringskalkyl för försäljning av samtliga 

tomter samt de kostnader som projektet omfattar. Tomterna ska försäljas till ett marknads-

mässigt värde och vid en försäljning av samtliga tomter bedöms exploateringen kunna ske 

med ett mindre överskott. 

 

I bland annat ljuset av kommande försvarsetablering bedöms en efterfrågan uppstå av 

villatomter i bra lägen och som är större än de som finns att tillgå i dagsläget. 

Förvaltningen har redan nu mottagit flera förfrågningar om dessa tomter som föreslås 

exploateras. 

 

Förvaltningens bedömning 

I planhandlingarna framkommer att kommunen har ett behov av att öka sin planberedskap 

varför denna plan togs fram. Tomterna i denna plan har gjort större för att möta dagens 

krav och önskemål från köpare och exploatörer. Historiskt skapades tomter på runt 1 000 

m2, denna plan har 7 stycken tomter mellan ca 1 700 – 2 200 m2. Vidare möjliggör 

planen att tre stycken befintliga fastigheter kan utökas. 
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Kommunens bostadsförsörjningsprogram 2018-04-23 anger att ”För att möta framtida 

behov behöver kommunen strategiskt se över möjliga markförvärv i attraktiva områden 

och arbeta med nya detaljplaner……”. Planen och exploateringen går alltså i linje med 

det tidigare framtagna programmet. 

 

Det aktuella området ägs sedan tidigare av kommunen så inga kostnader uppstår i detta 

fall för ett markförvärv. Vidare så finns delar av VA-infrastrukturen redan utbyggd, det 

som tillkommer är upprättande av nya servisledningar. Vad gäller kostnader för detta så 

bekostas dessa av VA-kollektivet genom att anslutningsavgifter tas ut. Dock medför 

exploateringen en viss kostnad då ledningar på en delsträcka måste flyttas då denna plan 

inte är i överensstämmelse med den plan/illustration som fanns vid den ursprungliga VA-

utbyggnaden i slutet på 1970-talet. Ledningarna är därför felplacerade sett till den nya 

detaljplanen. 

 

Försäljningspriset för tomterna grundar sig på oberoende värdering daterad 2021-03-26 

och är föreslagna utgångspriser. Processen för själva försäljningen kan komma att ske 

genom att kommunen anlitar fristående mäklartjänster för att hantera ett oberoende 

anbudsförfarande. Detta kan vara lämpligt även då kommunen inte har någon tomtkö 

längre och därför måste ett rättvist förfarande tillämpas som ger alla intresserade 

möjlighet att deltaga. Försäljning kommer vara villkorat med att bygglov söks inom en 

viss period så att inte spekulativa köp kan förekomma. 

 

Projektet avses att påbörjas under hösten 2021 med de fastighetsrättsliga delarna samt 

VA-ledningsarbeten, för att därefter fortsätta våren 2022 med anläggande av väg, 

vägbelysning och grönytor. Denna tidplan medger då att tomterna kan börja exploateras 

sommaren/hösten 2022. Den totala investeringen uppgår till 1.67 mnkr och intäkterna till 

2,33 mnkr. Intäkterna utgår från den värdering som är gjord där föreslagna utgångspriser 

finns för samtliga nya tomter samt den kompletteringsmark som planen med ger att tre 

befintliga fastigheter kan förvärva för utökning 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

- att utöka Tekniska enhetens investeringsbudget 2021 med 1.670.000 kr, att använda för 

exploatering av den nya detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

- att ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att påbörja nödvändiga åtgärder för att 

exploatera den nya detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

- att ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ingå avtal och andra överenskommelser som 

krävs för att försälja mark inom detaljplanen enligt planhandlingarna.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Kostnaderna för exploateringen kommer att belasta de tomter som avstyckas. Vid 

försäljnings skrivs värdet av fastigheterna inkl. exploateringskostnaderna ner. 
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Kalkylen visar att projektet kan vara helt finansierat vid en försäljning av 5-6 nya tomter. 

 

Utgifter Tkr Inkomster Tkr 

Fastighetsrättsliga och lösen 

arrende   

350 Försäljning 7 st. byggklara tomter* 2 175 

Flytt av VA-ledningar    270 Försäljning kompletteringsmark 3 st. 

tomter 

158 

Anläggande ny väg och grön-

område  

960   

Vägbelysning  90   

Summa utgifter 1 670 Summa inkomster 2 333 

*Ev. mäklararvode avgår om sådan anlitas 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Törner – KS 217/2020-7 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

-   att 600 tkr ombudgeteras från Stadsnäts investeringsbudget 2021 till Tekniska 

enhetens investeringsbudget 2021 för att användas till exploatering av den nya 

detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

-  att resterande summa, 1 070 000 kr, ska inarbetas i budget för 2022-2024 

 

- att uppdra till förvaltningen att påbörja nödvändiga åtgärder för att exploatera den 

nya detaljplanen för Sollefteå-Prästbord 1:66. 

 

- att uppdra till förvaltningen att ingå avtal och andra överenskommelser som 

krävs för att försälja mark inom detaljplanen enligt planhandlingarna. 
 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) med biträde av Lena Asplund (M), Anton Ångman (C), Åsa 

Sjödén (S), Ulf Breitholtz (V) och Roger Westerlund (-) föreslår bifall till 

Kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 52 Dnr KS 170/2020 

 

Svar på remiss: Bussgods i Västernorrland AB:s framtid 
Beslut 
 

Kommunfullmäktige beslutar  

att förorda Alt 1. – Förvärv av 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB. 

Reservation 

Kerstin Franzén (M), Lena Asplund (M), Linus Källgren (VI) samt Raymond Clancy 

(SD) reserverar sig mot beslutet. 

Jäv 

Paul Höglund (C) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

Ärendebeskrivning 

Förbundsdirektionen önskar få samtliga förbundsmedlemmars ställningstagande i form av 

beslut om vilket av nedanstående två alternativ som föredras. 

Alt 1 – Förvärv av 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB, eller 

Alt 2 – Inleda en försäljning av Bussgods i Västernorrland AB 

Bakgrund 

Regionala Kollektivtrafikmyndighetens förbundsdirektion har diskuterat och berett frågan 

om Bussgods i Västernorrland AB:s framtid. Efter flera utredningar har två alternativ 

tagits fram, det ena att sälja verksamheten och det andra att efter ett erbjudande från 

Bussgods i Norr AB att förvärva aktier i bolaget och därigenom bli delägare i Bussgods i 

Norr AB (Norrbotten och Västerbotten). 

Vid förbundsdirektionens senaste sammanträde beslutade direktionen att föreslå 

medlemmarna att fatta beslut om: 

1. I första hand att besluta att förvärva 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB. 

2. I andra hand att besluta om att inleda en försäljning av Bussgods Västernorrland AB. 

Gällande förbundsordningen anger under punkt 15 följande: 

”Kommunalförbundet får inte bilda eller förvärva andelar/aktier i företag utan 

förbundsmedlemmarnas godkännande. Kommunalförbundet får inte avveckla eller sälja 

andelar/aktier i företag utan förbundsmedlemmarna godkännande”. 

Förbundsordningen kräver således att samtliga förbundsmedlemmar måste godkänna ett 

av alternativen för att det ska kunna verkställas. I annat fall kommer verksamheten i 

Bussgods i Västernorrland AB att fortsätta tills vidare. 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
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2021-04-26 
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Av den utredning som föreligger, benämnd ”Utredningar på uppdrag av KTM”, framgår 

att en försäljning av bolaget är förenat med kostnader i form av köp av inventarier, 

avvecklingskostnader och eventuellt även driftbidrag. 

Förvaltningens bedömning 

Under 2020 genomförde Ramböll inom ramen för Koll2020 en glesbygdsutredning 

gällande Sollefteå kommun. I rapporten framförs följande beträffande bussgods. 

När resandeunderlaget är bristande kan det vara klokt att nyttja bussfordonen till mer än 

bara ett persontransportmedel. I norra Sverige finns idag något som kallas för bussgods. 

Bussgods är en funktion som innebär att bussarna inte enbart används som persontrans-

porter, utan även som post- och pakettransporter. Tanken bakom funktionen är att inte 

göra transporter ”i onödan”, dvs halvtomma pakettransporter eller halvtomma 

persontransporter. 

Detta är något som bör vara intressant att arbeta vidare med i Sollefteå kommun, då 

resandet generellt sett är lägre på linjerna som trafikerar kommunen. Dessutom bör paket-

leveranser, som blir allt vanligare, vara relativt komplicerade att planera. Att då 

kombinera paketutlämning med busstransporter är ett sätt att effektivisera två olika 

branscher. 

Framtida paketutlämning kan ske vid föreslagna noder där paket kan hämtas direkt vid 

hållplats/nod. Platsen bör ha bevakning för ökad trygghet. Exempel på detta är instabox, 

som i princip är paketuthämtning i boxar. Finns liknande exempel med matutlämning där 

matkassen sedan hämtas ut i en box. 

En försäljning av bolaget skulle innebära att de synergier som kan uppnås om bussgods 

kombineras, och även utökas, med den befintliga kollektivtrafiken helt uteblir. Dessutom 

kommer fler fordon att trafikera våra vägar. 

Mot bakgrund av bussgodsets betydelse i glesbygd och de ekonomiska aspekterna anser 

förvaltningen att alternativ 1 – Förvärv av 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB är det 

mest attraktiva. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att förorda Alt 1 – Förvärv av 1/3 

av aktierna i Bussgods i Norr AB. 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo, utredare KS 170/2020-6 

Remiss, KS 170/2020-4 

Förbundsdirektionens protokoll 2021-03-16 samt 2021-02-26, KS 170/2021-2,-3 

Mindre rapport om utredning av Bussgods i Västernorrland framtid, KS 170/2021-1 

 

 

 



 
    

Nämnd/styrelse 
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Utdragsbestyrkande 

 

31 (52) 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår, Kommunfullmäktige besluta att förorda Alt 1 – Förvärv av 

1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB. 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) med biträde av Birgitta Häggkvist (VI), Åsa Sjödén (S), Anton 

Ångman (C), Jörgen Åslund (VI), Ingemar Jonsson (C), Roger Johansson (VI) samt 

Ulrika Bergman (VI) föreslår bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Kerstin Franzén (M) med biträde av Lena Asplund (M), Linus Källgren (VI) samt 

Raymond Clancy (SD) föreslår avslag på Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) konstaterar att det finns två förslag till beslut. Bifall till 

Kommunstyrelsens förslag och avslag. 

Frågar om Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag till beslut eller 

enligt förslag om att avslå detsamma. 

Finner att kommunfullmäktige beslutar att enligt Kommunstyrelsens förslag. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Kollektivtrafikmyndigheten  

Ansvarig handläggare.  
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§ 53   Dnr KS 49/2021   

 

Begäran om tillstyrkan avseende ansökan från wpd Onshore 
Vaberget AB om tillstånd för vindkraftpark Vaberget, Sollefteå 
kommun 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

Att minoritetsåterremittera ärendet till Kommunstyrelsen med motiveringen 

” Då det nu är klart att ansökan är en ny ansökan, så ska den handläggas såsom en ny 

ansökan i enlighet med gällande ordning med miljöprövning. Samt att avsaknade 

kompletteringar ska ingå i beslutsunderlagen för Kommunstyrelsen” 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte i ärendet. 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 26 april 2021 återremitterades ärendet då det 

ansågs att det råder osäkerhet om ärendet är en ny ansökan eller en ändringsansökan samt 

att ärendet inte följer antagen översiktsplan. 

Utredning 

Fråga om ärendet är en ny ansökan eller en ändringsansökan 

Ansökan omfattar uppförande och drift av gruppstation om 8 vindkraftverk med den 

maxi-mala totalhöjden 250 meter. För vindkraftparken finns idag ett gällande tillstånd till 

att an-lägga och driva 10 vindkraftverk med den maximala totalhöjden 203 meter. 

Enligt Miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen Västernorrland är detta är en helt ny 

ansökan. 

Ärendet är således en ny ansökan. 

Oavsett hur man ser på ansökan finns det tre möjliga alternativ vid ett avslag då det redan 

finns ett gällande tillstånd. 
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 Beslut Resultat 

Alt 1                   Alt 2                    Alt 3 

Nya ansökan  Bifall Bolaget bygger 

250 m 

  

 Avslag Bolaget bygger 

203 m 

Bolaget säljer 

tillståndet 

Bolaget avstår 

från att bygga 

Ändringsansökan  Bifall Bolaget bygger 

250 m 

  

 Avslag Bolaget bygger 

203 m 

Bolaget säljer 

tillståndet 

Bolaget avstår 

från att bygga 

 

Ärendet följer inte antagen Översiktsplan 

Av översiktsplan antagen 2017-08-28 framgår följande. 

Kommunen avser inte bevilja ansökningar om utbyggnad av storskalig elproduktion ex. 

vindbruk, innan en kommunal plan för energiförsörjning tagits fram och beslutats. 

Däremot, i områden som redan är starkt präglat av vindkraft, kan ansökan prövas. 

Av till planen bifogad karta 1.4 framgår att Vaberget är utpekat som vindkraftsområde. 

Karta 1.4 Skydd & Utpekande 

 

Översiktsplanen ska spegla den politiska majoritetens uppfattning och beslutas av kom-

munfullmäktige. Översiktsplanen är inte juridiskt bindande men ska ge vägledning för 

beslut om hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska 

användas, utvecklas och bevaras. (Boverket) 

Utvidgning av rättsläget samt förklaring till ny ansökan 

Bolaget har valt att inkomma med en ny ansökan i stället för en ändringsansökan då rätts-

praxis beträffande hur 16 kap. 2 a § miljöbalken (ändringstillstånd) ska tolkas är osäkert. 

Bolaget anger beträffande detta följande. 
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Höjningar av vindkraftsparker har hittills genomförts med lagstöd i 16 kap. 2 a § 

miljöbalken. Denna paragraf har följande formulering ”Vid ändring av en miljöfarlig 

verksamhet får tillståndet begränsas till att enbart avse ändringen (ändringstillstånd).” 

Enligt en dom i mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt (mål M 5761-17, dom 

meddelad 2019-03-26) avseende Eolus vindkraftspark Ölme i Kristinehamns kommun 

bedömdes det saknas laga stöd för att denna paragraf kan användas för att söka 

ändringstillstånd för höjning av vindkraftverk. Domen är överklagad och avgörande från 

mark- och miljööverdomstolen beräknas komma under våren 2020. 

På grund av rådande osäkerhet kring rättsläget har wpd och Eolus valt att hantera 

höjningen som en helt ny ansökan enligt 9 kap. Miljöbalken för vindkraftspark Vaberget. 

I denna ansökan kommer den enda riktiga ändringen vara totalhöjden och antal 

vindkraftverk, allt annat följer det redan lagakraftvunna tillstånden. Om bolagen inte får 

tillstånd för de 250 m höga vindkraftverken kommer parken uppföras med 203 m höga 

verk. Om bolagen får tillstånd för 250 m höga vindkraftverk kommer tillstånden för 203 

m höga verk att återtas. 

Mark- och miljööverdomstolen meddelade den 5 oktober 2020 dom i målet. Domstolen 

konstaterar att en ändring av en verksamhet kan prövas inom ramen för en ansökan om 

ändringstillstånd i de fall där det är möjligt att på grundval av en ändringsansökan på ett 

godtagbart sätt bedöma de miljöeffekter som ändringen av verksamheten medför, under 

förutsättning att det med hänsyn till övriga omständigheter kan anses lämpligt. Då det mot 

bakgrund av att det befintliga tillståndet meddelades inom en relativ närtid, att den 

tekniska utvecklingen avseende vindkraftverk är snabb, att höjningen av vindkraftverken 

innebär en produktionsökning och att det inte har framkommit att det skett några 

väsentliga förändringar i omgivningen delar Mark- och miljööverdomstolen den 

bedömningen. Den ansökta ändringen har alltså varit möjlig att pröva inom ramen för ett 

ändringstillstånd. 

Detta har dock ingen betydelse för nu aktuell ansökan. 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

Att bifalla ansökan. 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo, KS 49/2021-17,-11 -5, 6, -7, -8 

Kompletterande information från bolagen efter återremissen KS 49/2021-15 

 

Förslag till beslut på mötet 

Lena Asplund (M) med biträde av Ingemar Jonsson (C), Ulf Breitholtz (V) samt Åsa 

Sjödén (S) föreslår bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Jörgen Åslund (VI) med biträde av Roger Johansson (VI), Ulrika Bergman (VI), Mattias 

Ahlenhed (-), Daniel Höglund (C) samt Raymond Clancy (SD) föreslår att ärendet ska 

återremitteras. 

 

Roger Westerlund (-) med biträde Jörgen Åslund (VI), Roger Johansson (VI), Ulrika 

Bergman (VI), Mattias Ahlenhed (-), Linus Källgren (VI), Daniel Höglund (C) samt 

Raymond Clancy (SD) föreslår avslag på Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) konstaterar att det finns ett förslag om återremiss samt 

förslag om bifall kontra avslag på ansökan. 

 

Återremiss förslaget hanteras först. 

 

Ordförande frågar om Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Finner att det ska avgöras idag. 

 

Omröstning begärs och genomförs. 

 

Omröstning 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på återremiss och en Nej-röst på avgöras idag. 

Omröstning sker genom upprop. 

 

Omröstningsresultat 

Med 15 Ja-röster och 27 Nej-röster återremitteras ärendet av en minoritet av 

Kommunfullmäktiges tjänstgörande ledamöter. (se bilaga) 
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Omröstningsbilaga §53 

  

Ledamot  Ja/Nej 

Wennberg Maria, led N 

Höglund Paul, led N 

Ölund Joel, led N 

Ångman Anton, led N 

Jonsson Andreas, led N 

Jonsson Ingemar, led N 

Höglund Daniel, led J 

Tirri Monica, led N 

Tomas Stattin, ers N 

Åslund Jörgen, led J 

Fluur Gunilla, led J 

Häggkvist Birgitta, 

led 

J 

Bergman Ulrika, led J 

Källgren Linus, led J 

Johansson Roger, led J 

Sjöström Elisabeth, 

led 

J 

Anders Bergman, ers J 

Breitholtz Ulf, led N 

Sjöström Kjell-Åke, 

led 

N 

Hansson Marie, led J 

Sahlén Lars, led N 

Fängström Inger, led J 

Jörgen Andersson, ers N 

Ledamot  Ja/Nej 

Sjödén Åsa, led N 

Edholm Lillemor, led N 

Nilsson Åsa, led N 

Lidén Gunder, led N 

Lindahl Susanne, led N 

Noppa Curt, led N 

Molin Nils Gunnar, 

led 

N 

Nordin Morgan, led N 

Fors Eva, led  N 

Svensson Tommy,led N 

Önblad Lennart, led N 

Modén Kenneth, ers N 

Lundberg Jan, ers N 

Clancy Raymond, ers J 

Asplund Lena, led N 

Franzén Kerstin, led N 

Ragnarsson Sven 

Erik, led 

J 

Westerlund Roger, led J 

Mattias Ahlenhed, led J 

Summa    

  15 J 

27 N 

 

 

 

  

 

 

 

 
 
Skicka till 

Länsstyrelsen Västernorrland 

Företaget 

Ansvarig handläggare 
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§ 54 Dnr KS 48/2021   

 

Begäran om tillstyrkan avseende ansökan från Eolus Vind AB 
om tillstånd för vindkraftpark Vaberget, Sollefteå kommun 
Beslut 
 

Kommunfullmäktige beslutar 

Att bifalla ansökan. 

Reservation 

Birgitta Häggkvist (VI), Ulrika Bergman (VI), Mattias Ahlenhed(-), Roger Westerlund(-), 

Anders Bergman (VI), Jörgen Åslund (VI), Elisabeth Sjöström (VI), Daniel Höglund (C), 

Linus Källgren (VI), Gunilla Fluur (VI) samt Roger Johansson (VI) reserverar sig till 

förmån för avslag på ansökan. 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte i ärendet. 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 26 april 2021 återremitterades ärendet då det 

ansågs att det råder osäkerhet om ärendet är en ny ansökan eller en ändringsansökan samt 

att ärendet inte följer antagen översiktsplan. 

Utredning 

Fråga om ärendet är en ny ansökan eller en ändringsansökan 

Ansökan omfattar uppförande och drift av gruppstation om 8 vindkraftverk med den 

maxi-mala totalhöjden 250 meter. För vindkraftparken finns idag ett gällande tillstånd till 

att anlägga och driva 10 vindkraftverk med den maximala totalhöjden 203 meter. 

Enligt Miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen Västernorrland är detta är en helt ny 

ansökan. 

Ärendet är således en ny ansökan. 

Oavsett hur man ser på ansökan finns det tre möjliga alternativ vid ett avslag då det redan 

finns ett gällande tillstånd. 
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 Beslut Resultat 

Alt 1                 Alt 2                Alt 3 

Nya ansökan  Bifall Bolaget bygger 

250 m 

  

 Avslag Bolaget bygger 

203 m 

Bolaget säljer 

tillståndet 

Bolaget avstår 

från att bygga 

Ändringsansökan  Bifall Bolaget bygger 

250 m 

  

 Avslag Bolaget bygger 

203 m 

Bolaget säljer 

tillståndet 

Bolaget avstår 

från att bygga 

 

Ärendet följer inte antagen Översiktsplan 

Av översiktsplan antagen 2017-08-28 framgår följande. 

Kommunen avser inte bevilja ansökningar om utbyggnad av storskalig elproduktion ex. 

vindbruk, innan en kommunal plan för energiförsörjning tagits fram och beslutats. Däre-

mot, i områden som redan är starkt präglat av vindkraft, kan ansökan prövas. 

Av till planen bifogad karta 1.4 framgår att Vaberget är utpekat som vindkraftsområde. 

Karta 1.4 Skydd & Utpekande 

 

Översiktsplanen ska spegla den politiska majoritetens uppfattning och beslutas av 

kommunfullmäktige. Översiktsplanen är inte juridiskt bindande men ska ge vägledning 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

39 (52) 

för beslut om hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska 

användas, utvecklas och bevaras. (Boverket) 

Utvidgning av rättsläget samt förklaring till ny ansökan 

Bolaget har valt att inkomma med en ny ansökan i stället för en ändringsansökan då rätts-

praxis beträffande hur 16 kap. 2 a § miljöbalken (ändringstillstånd) ska tolkas är osäkert. 

Bolaget anger beträffande detta följande. 

Höjningar av vindkraftsparker har hittills genomförts med lagstöd i 16 kap. 2 a § 

miljöbalken. Denna paragraf har följande formulering ”Vid ändring av en miljöfarlig 

verksamhet får tillståndet begränsas till att enbart avse ändringen (ändringstillstånd).” 

Enligt en dom i mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt (mål M 5761-17, dom 

meddelad 2019-03-26) avseende Eolus vindkraftspark Ölme i Kristinehamns kommun 

bedömdes det saknas laga stöd för att denna paragraf kan användas för att söka 

ändringstillstånd för höjning av vindkraftverk. Domen är överklagad och avgörande från 

mark- och miljööverdomstolen beräknas komma under våren 2020. 

På grund av rådande osäkerhet kring rättsläget har wpd och Eolus valt att hantera 

höjningen som en helt ny ansökan enligt 9 kap. Miljöbalken för vindkraftspark Vaberget. 

I denna ansökan kommer den enda riktiga ändringen vara totalhöjden och antal 

vindkraftverk, allt annat följer det redan lagakraftvunna tillstånden. Om bolagen inte får 

tillstånd för de 250 m höga vindkraftverken kommer parken uppföras med 203 m höga 

verk. Om bolagen får tillstånd för 250 m höga vindkraftverk kommer tillstånden för 203 

m höga verk att återtas. 

Mark- och miljööverdomstolen meddelade den 5 oktober 2020 dom i målet. Domstolen 

konstaterar att en ändring av en verksamhet kan prövas inom ramen för en ansökan om 

ändringstillstånd i de fall där det är möjligt att på grundval av en ändringsansökan på ett 

godtagbart sätt bedöma de miljöeffekter som ändringen av verksamheten medför, under 

förutsättning att det med hänsyn till övriga omständigheter kan anses lämpligt. Då det mot 

bakgrund av att det befintliga tillståndet meddelades inom en relativ närtid, att den 

tekniska utvecklingen avseende vindkraftverk är snabb, att höjningen av vindkraftverken 

innebär en produktionsökning och att det inte har framkommit att det skett några 

väsentliga förändringar i omgivningen delar Mark- och miljööverdomstolen den 

bedömningen. Den ansökta ändringen har alltså varit möjlig att pröva inom ramen för ett 

ändringstillstånd. 

Detta har dock ingen betydelse för nu aktuell ansökan. 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

Att bifalla ansökan. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo, KS 49/2021-18,-12 -4, 6, -7, -8, -9, -10 

Kompletterande inf från bolagen efter återremissen KS 49/2021-16 

 

Förslag till beslut på mötet 

Jörgen Åslund (VI) med biträde av Roger Westerlund (-), Ulrika Bergman (VI) samt 

Daniel Höglund (C) föreslår att ärendet ska återremitteras alternativ att ansökan ska 

avslås. 

Lena Asplund (M) med biträde av Ulf Breitholtz (V) samt Ingemar Jonsson (C) föreslår 

bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 1 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) konstaterar att det finns ett förslag om återremiss samt 

förslag om bifall kontra avslag på ansökan. 

 

Återremiss förslaget hanteras först. 

 

Ordförande frågar om Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Finner att det ska avgöras idag. 

 

Omröstning begärs och genomförs. 

 

Omröstning 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på återremiss och en Nej-röst på avgöras idag. 

Omröstning sker genom upprop. 

 

Omröstningsresultat 

Med 13 Ja-röster och 28 Nej-röster och 1 som avstår konstaterar ordförande att ärendet 

ska avgöras idag. 

 

Beslutsgång 2 

Ordförande konstaterar att det finns Kommunstyrelsens förslag om bifall till ansökan och 

Jörgen Åslund (VI) mfl förslag om avslag. 

Ordförande frågar om Kommunfullmäktige beslutar om bifall eller avslag till ansökan. 

Finner att ansökan bifalls. 
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Omröstningsbilaga §54 

  

Ledamot  Ja/Nej 

Wennberg Maria, led N 

Höglund Paul, led N 

Ölund Joel, led N 

Ångman Anton, led N 

Jonsson Andreas, led N 

Jonsson Ingemar, led N 

Höglund Daniel, led J 

Tirri Monica, led N 

Tomas Stattin, ers N 

Åslund Jörgen, led J 

Fluur Gunilla, led J 

Häggkvist Birgitta, 

led 

J 

Bergman Ulrika, led J 

Källgren Linus, led J 

Johansson Roger, led J 

Sjöström Elisabeth, 

led 

J 

Anders Bergman, ers J 

Breitholtz Ulf, led N 

Sjöström Kjell-Åke, 

led 

N 

Sahlén Lars, led N 

Fängström Inger, led A 

Jörgen Andersson, ers N 

Sebastian Nygren, ers N 

Ledamot  Ja/Nej 

Sjödén Åsa, led N 

Edholm Lillemor, led N 

Nilsson Åsa, led N 

Lidén Gunder, led N 

Lindahl Susanne, led N 

Noppa Curt, led N 

Molin Nils Gunnar, 

led 

N 

Nordin Morgan, led N 

Fors Eva, led  N 

Svensson Tommy,led N 

Önblad Lennart, led N 

Modén Kenneth, ers N 

Lundberg Jan, ers N 

Clancy Raymond, ers J 

Asplund Lena, led N 

Franzén Kerstin, led N 

Ragnarsson Sven 

Erik, led 

J 

Westerlund Roger, led J 

Mattias Ahlenhed, led J 

Summa    

  13 J 

28 N 

1 

avstår 

 

 

 

 

 
 

Skicka till 

Länsstyrelsen Västernorrland 

Företaget 

Ansvarig handläggare  
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§ 55   Dnr KS 174/2021   

 

Svar på medborgarförslag - Skatepark i betong i centrala 
Sollefteå 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

- Att ålägga förvaltningen att vidare utredningsarbete, med ambitionen att anlägga en 

skate/actionpark i centrala Sollefteå, bedrivs som delprojekt av arbetet med 

centrumutveckling i Sollefteå. Arbetet ska ske i nära samverkan med övriga 

satsningar i centrumutveckling. 

- Att därmed anse medborgarförslaget besvarat   

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Ett medborgarförslag har inkommit med innebörden att ”anordna en skatepark i kommunal 

regi. Företrädesvis en i betong som då är relativt underhållsfri. Sådan finns idag i kommunal 

regi i både Örnsköldsvik, Härnösand samt Sundsvall”. 

Förvaltningen har i sitt svar till medborgarförslaget föreslagit avslag på byggandet av en 

skatepark i betong i kommunal regi då kostnaden för en sådan skulle hamna på ca 5 500 

tkr, motsvarande kostnaden i Härnösand. 

Ärendet återremitterades av kommunstyrelsen för att utredas djupare av en grupp 

bestående av representanter från Tekniska kontoret, fritidsverksamheten, bygg- och 

miljöavdelningen, näringsliv samt folkhälsosamordnare. Viss referenstagning har skett 

via ungdomar som kan tänkas vara nyttjare av skateparken.  

Utredningsuppdragets omfattning var att titta på olika lokaliseringar, olika ambitionsnivåer 

samt att undersöka finansieringsmöjligheter. 

Observera att till yttrandet bifogas 3 bilagor. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen har undersökt olika finansieringsmöjligheter1. Möjligheterna att ansöka om 

externa medel kan se olika ut beroende på samverkande parter, en parks utformning, 

bredd på målgrupp den riktar sig till med mera. Huvudansvaret att driva och finansiera 

denna satsning har bedömts att falla på Sollefteå kommun. 

 

Förvaltningen har tittat på placering av parken2. Bedömningen är att det är fördelaktigt att 

den finns nära centrum då finns ett flöde av vuxna i närheten samt kan skapa mervärde för 

handeln. Förvaltningen föreslår att parken, förutsatt att kommunfullmäktige beslutar om 

den, placeras på linsänket bredvid lekplatsen. Platsen är planerad som parkmark vilket 

 
1 Bilaga 1 Finansiering 
2 Bilaga 2 Lokalisering 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

43 (52) 

innebär att det inte kommer att behövas bygglov eller någon stadsplaneändring samt att det 

även finns en närhet till offentliga toaletter.  

 

Förvaltningen har även tittat på utformning av parken3. Förvaltningen bedömer att det 

finns två alternativ. Alternativ 1 är en platsgjuten betongpark. Alternativ 2 är att 

förvaltningen via tekniska enheten asfalterar den tänkta ytan samt placerar ut 

prefabricerade skateramper gjorda för ändamålet. Förvaltningen bedömer att alternativ ett 

är att föredra ur ett nyttjandeperspektiv. Alternativ två är dock den mest kostnadseffektiva 

lösningen även om det alternativet får betraktas som en kompromiss. 

 

Förvaltningen ställer sig positiva till anläggandet av en skate-/actionpark, en aktiv och 

värdeskapande fritid är en stark skyddsfaktor för barn och unga. De tidiga tonåren är en 

kritisk tid när det kommer till fysisk aktivitet, många som slutar med organiserad 

idrott/friluftsliv gör ofta detta i lägre tonår. Detta belyser vikten av tillgång till attraktiva 

offentliga miljöer som främjar fysisk aktivitet, för alla åldrar, även utanför organiserad 

idrott.   

 

Hur en offentlig miljö utformas och vad den erbjuder påverkar om människor väljer att 

dröja sig kvar eller inte. Genom att erbjuda aktiviteter som attraherar många olika grupper 

av invånare i olika åldrar under stora delar av både dygnet och året i en underhållen miljö 

ökar både tryggheten och minskar brottslighet4. Aktiviteter som uppmuntrar människor att 

dröja sig kvar en stund i området i stället för att skynda vidare bidrar även till fler människor 

vistas i centrum, vilket är positivt också för det lokala näringslivet.  

 

Genom att ta ett helhetsgrepp för området, där en skate/actionpark är en del i ett större 

sammanhang, öppnas även fler möjligheter upp för att kunna ansöka om externa medel. 

Vid eventuell extern finansiering med statliga/EU-medel får inga åtgärder påbörjas innan 

en ansökan om medel har beviljats. 

 

Sammanfattningsvis bedömer förvaltningen medborgarförslaget/n som både inspirerande 

och värdeskapande men att det skulle tillföra ytterligare värde för kommunen, dess invånare 

och besökare som helhet att en anläggning liknande den förslagna planeras och integreras 

i en större kontext.  

 

Förvaltningen bedömer vidare att arbetet lämpligen drivs som ett delprojekt där grunden 

utgår från en helhetsvision. Det är av vikt att barn och ungdomar aktivt involveras i det 

vidare arbetet.  

 

Förvaltningen förordar därför att utredningsarbetet, med ambitionen att anlägga en 

skate/action/allaktivitetspark i centrala Sollefteå, drivs vidare som projekt i nära samverkan 

med övriga satsningar i arbetet med centrumutveckling i Sollefteå. 

 
3 Bilaga 3 Utformning 
4 Att planera för trygghet, boverket.se, 2019 
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Skateparken beräknas kosta ca 2 000 tkr.  

Två alternativ till finansiering finns. 

1. Kommunstyrelsens konto för oförutsedda kostnader. 

2. Bygdeavgiftsmedel. 

Ovanstående alternativ kan givetvis kombineras efter kommunfullmäktiges gottfinnande. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Medborgarförslag – Skatepark i betong i centrala Sollefteå. KS 174/2020-1,-2, -3 

Förvaltningsyttrande (inkl. 3 bilagor) – Örjan Abrahamsson, KS 174/2020-11,-12,-13,-14 

 

Förvaltningens förslag till beslut, alternativ 1 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige: 

- Att ålägga förvaltningen att vidare utredningsarbete, med ambitionen att anlägga en 

skate/actionpark i centrala Sollefteå, bedrivs som del(-projekt?) av arbetet med 

centrumutveckling i Sollefteå. Arbetet ska ske i nära samverkan med övriga 

satsningar i centrumutveckling. 

- Att därmed anse medborgarförslaget besvarat   

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

- Att ålägga förvaltningen att vidare utredningsarbete, med ambitionen att anlägga en 

skate/actionpark i centrala Sollefteå, bedrivs som del(-projekt?) av arbetet med 

centrumutveckling i Sollefteå. Arbetet ska ske i nära samverkan med övriga 

satsningar i centrumutveckling. 

- Att därmed anse medborgarförslaget besvarat   

 

Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) med biträde av Birgitta Häggkvist (VI), Roger Johansson (VI), Johan 

Andersson (C), Roger Westerlund (-) Lena Asplund (M), Kerstin Franzén (M), Åsa 

Sjödén (S) föreslår bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

 

Skicka till 

Förslagsställaren 

Ansvarig handläggare 
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§ 56 Dnr KS 95/2021   

 

Svar på motion – Genomför opinionsundersökning angående det 
framtida ägandet av Sollefteå camping innan slutgiltigt beslut 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

Att motionen ska anses besvarad. 

Reservation 

Samtliga tjänstgörande ledamöter i Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för 

bifall av motionen. 

Ärendebeskrivning 

John Åberg (S) har lämnat in en motion gällande genomförande av opinionsundersökning 

angående det framtida ägandet av Sollefteå camping innan slutgiltigt beslut. 

På Kommunstyrelsens möte i februari 2021 la socialdemokraterna fram ett initiativärende 

gällande genomför opinionsundersökning angående det framtida ägandet av Sollefteå 

camping innan slutgiltigt beslut. 

På Kommunfullmäktige 2021-04-26 § 21 besvarades detta initiativärende och fullmäktige 

beslutade att det EJ ska genomföras en opinionsundersökning gällande försäljning av 

Sollefteå Camping. 

Förvaltningens bedömning 

Initiativärendet har hanterats i Kommunfullmäktige. Motionen berör samma 

frågeställning som initiativärendet. Förvaltningen anser därför att även denna motion är 

besvarad 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

- 

Återrapportering 

- 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg  

KF beslut § 21, 2021-04-26, KS 51/2021-5  

Motion John Åberg, KF 95/2021-1 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att motionen ska anses besvarad. 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

Att motionen ska anses besvarad. 

Förslag till beslut på mötet 

Lena Asplund (M) med biträde av Roger Johansson (VI) samt Raymond Clancy (SD) föreslår 

bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut – att motionen ska anses besvarad. 

 

Åsa Sjödén (S) föreslår bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (VI) frågar om Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska 

anses besvarad eller bifallas. Finner att motionen ska anses vara besvarad. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Motionären 

Ansvarig handläggare  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-04-26 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

47 (52) 

§ 57 Dnr KS 170/2021 

 

Eftergift av årlig tillsynsavgift gällande stadigvarande 
serveringstillstånd för året 2021 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att efterskänka årliga avgifter (år 2021) för företagare som har stadigvarande 

serveringstillstånd i Sollefteå kommun.  

 

Jäv 

Ingemar Jonsson (C) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

   

Ärendebeskrivning 

2021-04-30 inkom ett uppdrag att utreda möjligheten att kunna efterskänka årliga avgifter 

för serveringstillstånd för år 2021 men anledning av pandemin. I Sollefteå finns det 36 

verksamheter som har ett stadigvarande alkoholtillstånd. Den årliga avgifter baseras på en 

fast avgift samt en rörlig avgift baserat på såld mängd alkohol för föregående år. Tillsyn 

när det gäller serveringstillstånd brukar genomföras dels genom fysiska platsbesök (yttre 

tillsyn) och dels genom att granska företagens ekonomi (inre tillsyn). Från mellandagarna 

2020 infördes förbud att sälja alkohol efter klockan 22, denna ändrades senare under 2021 

till förbud mot servering av alkohol från klockan 20:00. Det finns ingenting i 

alkohollagen som gör att det är olagligt att efterskänka dessa avgifter. Avgifterna regleras 

i taxa antagen av kommunfullmäktige 2016-02-09 § 36. 

 

Förvaltningens bedömning 

Eftersom det inte kommer att gå att utföra tillsyn under år 2021 görs bedömningen att den 

tid dessa avgifter avser (124 timmar) inte kommer att kunna användas.  Det går inte att 

göra varken en yttre tillsyn eller inre tillsyn då ingen kan ha servering efter klockan 20:00 

samt så har pandemiåret slagit hårt mot ekonomin. En granskning av inkomna 

restaurangrapporter visar att omsättningen av alkoholintäkter i genomsnitt minskat med 

ca 30%. Grundläggande är att företagaren ska få det den betalar för vilket alltså inte går 

att utföra under år 2021. 

 

Beslutsplanering 

Då detta är en avvikelse från alkoholtaxan är det kommunfullmäktige som beslutar om 

efterskänkning av årliga avgifter för serveringstillstånd. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Årliga avgifter för serveringstillstånd är för år 2021, 105 000 kronor. Avgiftsbortfallet 

borde kunna klaras inom ram för miljö- och bygg. Miljö- och bygg kommer att 
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kompenseras av staten för trängseltillsyn under maj månad, denna summa motsvarar 

ungefär samma summa. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Utskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå för kommunfullmäktige att efterskänka 

årliga avgifter för företagare som har stadigvarande serveringstillstånd i Sollefteå 

kommun.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Söderlund, KS 170/2021-1 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att efterskänka årliga avgifter (år 2021) för företagare som har stadigvarande 

serveringstillstånd i Sollefteå kommun.  

 

Förslag till beslut på mötet 

Roger Johansson (VI) med biträde av Johan Andersson (C), Lena Asplund (M), Åsa 

Sjödén (S), Roger Westerlund (-) samt Ulrika Bergman (VI) föreslår bifall till 

Kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Ansvarig handläggare 

Näringslivsrådet 

Ekonomi 
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§ 58 Dnr KS 112/2021 

 

Ansvarsfrihet 2020 – Samordningsförbundet i Sollefteå 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Förbundsstyrelsens styrelse och ledamöter beviljas ansvarsfrihet för året 2020.  

 

Jäv 

Elisabeth Sjöström (VI) och Lars Sahlén (V) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Resultatet i samordningsförbundet uppgår till 336 545 kronor av ett totat driftbidrag från 

parterna på 2 838 000 kronor och är direkt kopplat till begränsad verksamhet som följd av 

covid-19. 

 

Revisorerna bedömer att styrelsen bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Revisorerna tillstyrker att förbundets styrelse 

och ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 112/2021-5 

Årsredovisning 2020 KS 112/2021-1 

Grundläggande granskning 112/2021-3 

Revisionsberättelse KS 112/2021-4 

Granskning KS 112/2021-2 

 

Förvaltningens förslag  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

 

Förbundsstyrelsens styrelse och ledamöter beviljas ansvarsfrihet för året 2020.  

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Förbundsstyrelsens styrelse och ledamöter beviljas ansvarsfrihet för året 2020.  

 

Skicka till 

Samordningsförbundet 

Ansvarig handläggare 
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§ 59 Dnr KS 145/2021 

 

Ansvarsfrihet 2020: Kommunalförbundet Partnerskap Inland – 
Akademi Norr  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Årsredovisningen för 2020 godkänns. 

 

Förbundets direktion och de förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för året 

2020. 

 

Jäv 

Åsa Sjödén (S) och Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Akademi Norr redovisar för 2020 ett negativt resultat på 343 165 kr. Kommunförbundet 

åberopar en stark finansiell ställning som synnerligt skäl att ej återställa underskottet. 

 

Revisionen bedömer att verksamheten i stort har bedrivits på ett ändamålsenligt och ur 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att räkenskaperna i allt väsentligt är 

rättvisande. Revisionen konstaterar också att resultatet i stort är förenligt med såväl de 

finansiella målen som verksamhetsmålen. 

 

Revisorerna tillstyrker att direktionen och de enskilda ledamöterna i detta organ beviljas 

ansvarsfrihet för 2020 år verksamhet. 

 

Förvaltningens förslag  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

 

Årsredovisningen för 2020 godkänns. 

 

Förbundets direktion och de förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för året 

2020. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 145/2021-5 

Årsredovisning, KS 145/2021-2 

Revisionsberättelse, KS 145/2021-3 

Direktionsbeslut och protokoll, KS 145/2021-1, -4 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Årsredovisningen för 2020 godkänns. 

 

Förbundets direktion och de förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för året 

2020. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Skicka till 

Akademi Norr 
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§ 60 KS 4/2021 
 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till fullmäktige för delgivning. 

Delgivningar; 

Jävsnämnden 2021 nr 17-19, 21-24 

 Akademi Norr – Direktionens protokoll 2021-02-18 

Kollektivtrafikmyndigheten – Förbundsdirektionens protokoll 2021-04-16 

Revisorernas redogörelser – bilaga de sakkunnigas rapporter 

Ostkustbanan 2015 AB – Årsredovisning 2020 

Region Västernorrland – Protokollsutdrag 2021-04-28—29 Kostnämndens 

verksamhetsberättelse 

Revisorerna – Missiv, rapport och sammanfattning – Granskning av ekonomistyrning 

Utskottet för vård och omsorg 

Muntlig delgivning – 2021-05-31 Gunilla Fluur lämnar Västrainitiativet. 


